## 《上一篇/Previous Article|本期目录/Table of Contents|下一篇/Next Article»

## 上覆岩层瓦斯卸压范围及流动规律的应用研究

《中国安全生产科学技术》[ISSN:1673-193X/CN:11-5335/TB] 期数: 2012年01期 页码: 32 栏目: 学术论著 出版日期: 2012-01-31

Title: Researches on gas discharging pressure range and flow rules in

overlying rock of coal seams

作者: 张红鸽; 张钊; 张伟;

太原理工大学矿业工程学院; 中联煤层气有限责任公司; 中联山西煤层气有限公司;

Author(s): ZHANG Hong-ge<sup>1</sup>: ZHANG Zhao<sup>2</sup>: ZHANG Wei<sup>3</sup>

1.College of Mining Engineering, Taiyuan University of Technology, Taiyuan030024, China) (2.China Vntted Coalbed Methane Corporation, Jincheng048000, China) (3.China Vntted Shanxi Coalbed Methane Corporation, Taiyuan

030001,China

关键词: 上覆岩层;矿井瓦斯;卸压范围;BP神经网络

Keywords: overlying rock; mining gas; extent of discharging pressure; BP neural network

分类号: TD323

DOI: -

文献标识码: -

摘要: 为合理、高效地治理朱家店煤矿巷道掘进和煤层开采过程中瓦斯浓度多次超限的技术阻

力,本文针对该煤矿不同煤层上覆岩层瓦斯卸压范围及流动规律进行了较为深入的研究,建立了其BP神经网络破坏高度的数学预测模型。通过合理地计算,本文确定了该矿开采煤层上覆岩层的走向及倾向卸压长度、卸压上限和卸压范围,最后提出了有效控制上覆岩层瓦斯大量流向工作面及采空区的技术策略,从而达到了遏制矿井瓦斯事故发生的目

的。

Abstract: In order to solve the technical problem that the gas density frequently goes

beyond the limit in the process of driving and exploiting in coal seams in Zhujiadian Coal Mine, was established a deep research was conducted and a mathmetical prediction model of its BP damage height of neural network based on the gas discharging pressure range and flow rules in overlying rock of defferent coal seams. By rational calculation, the line of strike and the prefered length, upper limit and extent of discharging pressure of overlying rock were

determined, and a technical scheme to effectively ensure the overlying rock gas floods into working face and goaf were proposed, thus to achieve the goal to

curb mine gas accidents.

参考文献/REFERENCES

-

备注/Memo: -

导航/NAVIGATE
本期目录/Table of Contents
下一篇/Next Article
上一篇/Previous Article

工具/TOOLS
引用本文的文章/References
立即打印本文/Print Now
推荐给朋友/Recommend

统计/STATISTICS
摘要浏览/Viewed 118
评论/Comments

